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Zápis č. 12/2024 ze dne 15. 2. 2024 

z jednání Výboru pro participaci, participativní rozpočet, veřejný prostor a pro dotační 

programy Zastupitelstva městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání:  15. 2. 2024 v 15.00 hod., místnost č. 212, MČ P1, Vodičkova 

18/681, Praha 1  

Přítomni prezenčně:  Martin Motl – předseda, Vratislav Veselý, Kristýna Jirsová, Lenka 

Beranová, Patricia Cipro, Helena Leisztner 

Omluveni:    Michael Kabát 

Hosté ÚMČ Praha 1:  Petr Rachunek, Jan Rachunek 

Přizvaní:  Jakub Vaculín – pov. vedoucí OŽPČ 

Vojtěch Ryvola – radní MČ P1 pro dopravu 

 Kateřina Klasnová – místostarostka MČ Praha 1 

 Ivana Antalová – radní MČ P1 pro sociální věci a bezbariérovost 

   

Přítomen prezenčně, zapsal: Tomáš Zbořil – tajemník VPPR ZMČ P1 

 

Program jednání:  

 

1. Úvodní slovo předsedy Výboru pro participaci, participativní rozpočet, veřejný prostor 

a pro dotační programy Zastupitelstva MČ P1  

2. Jmenování ověřovatele zápisu 12. jednání + prezence účastníků  

3. Schválení navrženého programu 12. jednání Výboru pro participaci, participativní 

rozpočet, veřejný prostor a pro dotační programy Zastupitelstva MČ Praha 1  

4. Schválení zápisů z 9. a 10. jednání VPPR 

5. VEŘEJNÝ PROSTOR – Zahradní železnice na Žofíně a možné zajištění provozu v dalších 

letech. 

6. VEŘEJNÝ PROSTOR – Sjednocení otevíracích dob ploch veřejné zeleně vůči DH a 

místním veřejným WC. 

7. PARTICIPACE – Informace o participaci parku Kampa 

8. VEŘEJNÝ PROSTOR – Redukce a aktualizace parkovacích stanovišť sdílených 

elektrických koloběžek na území MČ Praha 1.  

9. Zpráva předsedy výboru o činnosti VPPR za listopad až prosinec roku 2023 

10. VEŘEJNÝ PROSTOR – Představení spolku Sdružení Nového Města pražského z.s. 

11. Různé 
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12. Diskuse  

13. Závěr 12. jednání VPPR a poděkování členům  

 

1) Úvodní slovo předsedy VPPR 
 
Předseda zahájil jednání v 15:00. Přivítal všechny přítomné členy i hosty a konstatoval, že výbor 
je usnášeníschopný.  
 

2) Jmenování ověřovatele zápisu 12. jednání + prezence účastníků  
 
Jako ověřovatelka byla navržena Helena Leisztner. Ta nominaci přijala. 
 

VPPR schvaluje paní Helenu Leisztner jako ověřovatelku zápisu z 12. jednání VPPR.  
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 1/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 

 
Dále tajemník požádal o schválení možnosti pořizovat audiozáznam pro účel zápisu. 
 

VPPR schvaluje pořizování audio záznamu pro účely pořízení zápisu z jednání výboru.  
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 2/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 

 
 

3) Schválení navrženého programu 12. jednání Výboru pro participaci, participativní 
rozpočet, veřejný prostor a pro dotační programy Zastupitelstva MČ P1  

 
Předseda navrhl program jednání a dotázal se členů, zda mají nějaké námitky vůči programu či 
nové body k doplnění na program. Zároveň navrhl předřazení bodu č. 7 před bod 5 a zařazení 
bodu č. 8 na pevný čas v 16:00. Nikdo neměl námitky. 
 

VPPR schvaluje navržený program 12. jednání VPPR a zároveň schvaluje předřazení bodu č. 
7 před bod 5 a zařazení bodu č. 8 na pevný čas 16:00. 
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 3/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 

 
4) Schválení zápisu z 9. a 10. jednání VPPR ZMČ P1 

 
K zápisu č. 10 se vyjádřil předseda výboru s tím, že v zápise je chyba v číslování jednání. Zápis 
bude opraven. 
 

VPPR schvaluje zápis z 9. a 10. jednání VPPR s tím, že v zápise č. 10 bude opravena chyba 
v číselném označení jednání.  
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 4/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 
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5) PARTICIPACE – Informace o participaci parku Kampa 

Předseda uvedl bod ohledně participace paku Kampa, kterou je nutné v nejbližší době provést, 
aby mohla MČ Praha 1 požádat o dotaci z evropských zdrojů a předal slovo paní místostarostce 
Kateřině Klasnové, která má jakožto radní ve své gesci veřejný prostor, aby členy seznámila 
s plánovanou participací parku Kampa. Paní místostarostka seznámila členy výboru s historií 
parku Kampa a s tím, že MČ Praha 1 má k dispozici platný projekt s platným stavebním 
povolením. V debatě pak Petr Rachunek doplnil, že o dotace z evropských fondů je možné 
žádat do 10. 6. 2024. Je však možné, že termín pro podávání přihlášek bude možná prodloužen, 
jelikož byl zatím zaslán jeden projekt s žádostí o dotaci. Městská část bohužel nemá žádné 
oddělení, které by se evropskými dotacemi zabývalo, a proto bude nutné najmout externí 
firmu pro tuto žádost o dotaci. Předseda Motl konstatoval, že by MČ Praha 1 měla více žádat 
o dotace z evropských zdrojů, tak jako jiné MČ a měla by mít proto oddělení, nebo minimálně 
jednoho člověka na plný úvazek.  
 

VPPR bere na vědomí informace o participaci parku Kampa v souvislosti s jeho revitalizací. 
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 5/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 
 

6) VEŘEJNÝ PROSTOR – Zahradní železnice na Žofíně a možné zajištění provozu v 

dalších letech 

Předseda Motl uvedl bod, přivítal na jednání pověřeného vedoucího oddělení životního 
prostředí a čistoty pana Jakuba Vaculína a předal mu slovo. J. Vaculín ve stručnosti shrnul 
historii vláčku na Střeleckém ostrově a následně požádal členy výboru o dotazy. V následující 
diskusi byla řešena cena jízdného, která se za posledních 15 let nezměnila a je ve výši 10 Kč za 
jednu jízdu (3 okruhy).  
 

VPPR doporučuje RMČ P1 / ZMČ P1 zachování dosavadního standardu provozu železnice na 
Slovanském ostrově i v budoucnu z důvodu oblíbenosti a unikátnosti této atrakce.  
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 6/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 

 

VPPR doporučuje RMČ P1 / ZMČ P1 nechat cenovou strategii na novém provozovateli, avšak 
do maximální výše 20 Kč / 1 € za jednu jízdu (3 okruhy). 
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 7/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 
 

7) VEŘEJNÝ PROSTOR – Sjednocení otevíracích dob ploch veřejné zeleně vůči DH a 

místním veřejným WC. 

Předseda výboru Motl uvedl bod a předal slovo J. Vaculínovi, aby členy informoval o 
provedených úpravách otevíracích dob ploch veřejné zeleně, dětských hřišť a veřejných toalet. 
K této změně dle vyjádření J. Vaculína došlo z důvodu, že otevírací doby těchto míst nebyly 
sjednocené a docházelo k tomu, že toalety či dětská hřiště byla uzavírána i 2 hodiny před 
koncem otevírací doby parku, ve kterém jsou umístěny. Dále J. Vaculín ujistil členy, že nešlo o 
akci, která by nebyla dostatečně zvážena. O těchto úpravách bylo jednáno velmi dlouho 
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a byly promýšleny všechny možné dopady.  
 

VPPR bere na vědomí sjednocení otevíracích dob ploch veřejné zeleně, dětských hřišť 
a veřejných toalet zohledující veškeré faktory a vyhodnocení dopadu těchto změn. 
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 8/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO  
 

8) Zpráva předsedy výboru o činnosti VPPR za listopad až prosinec roku 2023 

Předseda uvedl bod a seznámil členy výboru se zprávou o činnosti výboru za listopad a 
prosinec roku 2023, kterou zpracoval tajemník výboru a která by měla být předložena na 
březnovém jednání Zastupitelstva MČ Praha 1. 
 

VPPR  
a) bere na vědomí Zprávu o činnosti výboru pro participaci, participativní rozpočet, 

veřejný prostor a pro dotační programy Zastupitelstva MČ Praha 1 za listopad a 
prosinec roku 2023  

b) pověřuje předsedu výboru předložit tuto zprávu na březnové jednání Zastupitelstva 
MČ Praha 1  

 
                                                                                                              Usnesení č. VPPR 9/12/2024 

Hlasování: 6 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO 
 

 

9) VEŘEJNÝ PROSTOR – Představení spolku Sdružení Nového Města pražského z.s. 

Vzhledem k tomu, že se zástupkyně Sdružení Nového Města pražského z.s. nedostavily 
z důvodu nemoci, bude představení spolku zařazeno na dubnové jednání. 
 

VPPR schvaluje přeřazení bodu VEŘEJNÝ PROSTOR – Představení spolku Sdružení Nového 
Města pražského z.s. na dubnové jednání výboru. 
                                                                                                            Usnesení č. VPPR 10/12/2024 

Hlasování: 5 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO (1 nehlasoval/a) 

 
10) VEŘEJNÝ PROSTOR – Redukce a aktualizace parkovacích stanovišť sdílených 

elektrických koloběžek na území MČ Praha 1 

Na jednání dorazil Ing. Ryvola, který byl k danému bodu přizván společně s Ing. Antalovou. 
Předseda přítomné radní přivítal a předal slovo V. Ryvolovi, aby seznámil členy s postupem, 
který MČ Praha 1 udělala při redukci parkovacích stání pro sdílené koloběžky. V. Ryvola 
informoval členy o změnách, které v této oblasti nastaly. Jedná se hlavně o redukci parkovacích 
míst, jejichž počet se snížil o 23 s tím, že 3 nová parkovací místa na žádost rezidentů a jedné 
školy přibyla. Dále došlo ke změně, kdy při špatném zaparkování koloběžky je dotyčnému 
viníkovi špatného parkování stržena pokuta ve výši 500,- jakožto servisní poplatek (technický 
pracovník daného provozovatele musí na místo dojet a koloběžku přesunout na správné 
místo).  
 
V. Ryvola dále poukázal na fakt, že v historickém centrum města není uzpůsoben stav vozovky 
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pro provoz elektro-koloběžek, které mají malá kolečka a na dlažebních kostkách se tak pro 
samotného uživatele stávají velmi nebezpečným prostředkem pro přepravu. Z tohoto důvodu 
V. Ryvola jedná s MHMP, aby došlo k úplnému zákazu vjezdu koloběžek na území MČ Praha 1. 
 
Dále V. Ryvola v rámci diskuse zmínil statistiku, že nejvíce frekventovaným místem v Evropě, 
kde dochází k půjčování jsou Karlovy lázně (Praha 1). Na to reagoval předseda výboru s další 
statistikou, kdy na území ploch veřejné zeleně ve správě MČ Praha 1 neparkují žádné koloběžky 
a nedošlo k narušení tohoto prostoru. 
 

VPPR bere na vědomí informace od radního pro dopravu pana Vojtěcha Ryvoly ohledně 
redukce a aktualizace parkovacích stanovišť sdílených elektrických koloběžek na území MČ 
Praha 1. 
                                                                                                            Usnesení č. VPPR 11/12/2024 

Hlasování: 5 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽELO – SCHVÁLENO (1 nehlasoval/a) 

 
11) Diskuse + Různé 

Na závěr předseda výboru v rámci diskuse informoval členy, že aktivně jednal o participativním 
rozpočtu, ke kterému mu byla přislíbena podpora při hlasování na březnovém jednání 
Zastupitelstva MČ Praha 1. 
 

12) Závěr 12. jednání VPPR a poděkování členům výboru  

Předseda poděkoval členům za účast a ukončil jednání v 16:50. 
 

 
Příští jednání se uskuteční dne 21. 3. 2024 od 15:00 v místnosti č. 201 na úřadě MČ Praha 1, 
Vodičkova 18, Praha 1. 
 

Zapsal: Tomáš Zbořil, tajemník výboru 

 

 

          ověřovatel zápisu:                                                                        předseda výboru: 
 
 
 
    ……………………………………….                 …..……………………………………….. 
           Helena Leisztner                                                          Martin Motl 
 
 


